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سرویس سیاسی - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: جامعه کارگری 
مــا پایــدار و تعدیل نیروی کار کاهش پیدا کرده و شــاهد آن هم این اســت که 
مستمری بگیران بیمه بیکاری رو به کاهش است و نرخ اشتغال در کشور افزایش و 
بیکاری کاهش پیدا کرده است. همچنین قرارگاه مسکن هم در ستاد وزارت خانه 
راه اندازی کردیم و مقرر شد بانک رفاه کارگران هم به عنوان متولی ان شاالله منابع 

مورد نیاز مسکن کارگری را متقبل شود و تامین کند.
صولت مرتضوی درباره منتفی شــدن افزایش حق مسکن کارگران در سال 
جاری گفت: ما حداقل حقوق و دســتمزد کارگــران را ۳۵ درصد افزایش دادیم. 
نمایندگان کارگران و کارفرمایان به اتفاق نظرشان این بود که آیتم های  اصلی افزایش 

پیدا کند، شورای عالی کار هم پیشنهاد دیگری در این حوزه نداشتند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاســخ به این ســوال که آیا خبر خوشی 
برای کارگران پس از پشت سر گذاشتن هفته کارگر دارید، بیان کرد: خبر خوش 
برای کارگران این است که بحمدالله والمنه جامعه کارگری ما پایدار و تعدیل نیروی 
کار کاهش پیدا کرده و شاهد آن هم این است که مستمری بگیران بیمه بیکاری رو 
به کاهش است و نرخ اشتغال در کشور افزایش و بیکاری کاهش پیدا کرده است. 
همچنین قرارگاه مسکن هم در ستاد وزارت خانه راه اندازی کردیم و مقرر شد بانک 
رفاه کارگران هم به عنوان متولی ان شاالله منابع مورد نیاز مسکن کارگری را متقبل 
شود و تامین کند. وی درباره این که کمیسیون تلفیق ماده ۲۹ برنامه هفتم را تغییر 
داده و برخی معتقدند با این کار نگرانی در جامعه بازنشستگان تامین اجتماعی به 
وجود آمده چراکه گویا آن بندی که »دولت مکلف است دیون را تسویه کند« پاک 
شــده است؛ جایگزین این مورد چیست، عنوان کرد: بر اساس ایراداتی که مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در بعضی از موارد گرفته است؛ در مجلس متاسفانه چنین 
امری که می گویید محقق شد و بلافاصله مورد اعتراض ما قرار گرفت و ماموریتی 
هم به یک تیم از نمایندگان مجلس داده شده است چون قانون گذار به هیات رئیسه 
چنین اختیاراتی را تفویض کرده است. همکاران ما به شدت دنبال این هستند که 
همیــن را بازگردانند. مرتضوی درخصوص این که آیا لایحه دیگری داده خواهد 
شد چراکه رئیس مجلس عنوان کرده حتما باید لایحه دیگری داده شود، بیان کرد: 
خیر؛ توجه داشته باشید بر اساس پیگیری و اخباری که من دارم مقرر شد که رئیس 
کمیسیون تلفیق و اجتماعی و یک نفر از نمایندگان مجلس و با حضور نمایندگان 
ما موضوع را بررسی کنند و اصلاحات را انجام دهند. وی  بیان کرد: مطالباتی که 
گفته می شود همان مطالبات انباشته شده است که ما حتما پیگیری می کنیم. دولت 
اراده اش بر این است که مطالبات صندوق های بازنشستگی را پرداخت کند. کما این 
که در سنوات گذشته هم دولت کریمانه به این موضوع پرداخت و تقریبا بالغ بر ۲۲۰ 
همت تسویه بدهی دولت به صندوق تامین اجتماعی را داشتیم و سایر صندوق ها 
هم به همین شکل بخش قابل توجهی از مطالب شان را اخذ کردند. اما همواره به 
لحاظ اجرای احکامی که در بودجه سنواتی پیش بینی می شود باز دوباره تکالیفی 
را برای صندوق ها ایجاد می کنند که لاجرم دولت باید به صورت سنواتی مطالبات 

صندوق ها پرداخت و الا صندوق ها دچار مشکل خواهند شد.
مرتضوی درخصوص این که متناسب و همسان سازی حقوق بازنشستگان 
باتوجه به این که احکام برنامه هفتم ابلاغ نشــده مانده است، چه زمانی این اتفاق 
خواهد افتاد، اظهار داشــت: باید ابلاغ شــود. همسان سازی زمانی که قانون ابلاغ 
شود اجرا خواهد شد اگر قانون برنامه هفتم ابلاغ شود حال با توجه به این که گفته 
می شود اصلاحیه آورده اند آن اصلاحیه هم اصلاح شود قطعا همسان سازی حقوق 

بازنشستگان از تاریخ اجرای قانون انجام خواهد بود.
وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی عنوان کرد: تاریخ اجرایی برنامه هفتم از 
ابتدای ســال ۱۴۰۳ یعنی از اول فرودین ســال هزار چهارصد و سه خواهد بود، 
هرگونه اصلاحی در احکام بازنشســتگان عزیز از اول فرودین هزار چهارصد و 

سه اعمال می شود.

ســرویس سیاسی - عضو هیأت رییسه کمیسیون اصل نود مجلس شورای 
اسلامی گفت: برخی سوءاستفاده گران، معاملات طلا را به پوششی برای اقدامات 

خلاف قانون خود، نظیر پولشویی بدل کرده اند.
»علی خضریان« عضو هیأت رییســه کمیســیون اصل نود مجلس شورای 
اســلامی پیرامون برخی اعتراضات در بازار طلا طی روزهای گذشته اظهار کرد: 
بررسی ها نشان می دهد در سال های اخیر به دلیل عدم نظارت بر بازار طلا برخی 
سوءاســتفاده گران، معاملات طلا را به پوششی برای اقدامات خلاف قانون خود، 
نظیر پولشــویی، فرار مالیاتی، معاملات غیررسمی ارز و ایجاد تلاطمات ارزی و 
همچنین خروج ســرمایه بدل کرده اند. خضریان افزود: بر اســاس گزارش های 
نهادهای مسوول بررسی های به عمل آمده حاکی از آن است حجم قاچاق شمش و 
مصنوعات طلا بالغ بر چند میلیارد دلار است که این رقم سرسام آور موجب آسیب 
فراوان به صنعتگران و تولیدکنندگان این حوزه شــده و کشور را از حجم اشتغال 
بالایی از افراد محروم ساخته است. وی گفت: همچنین در کنار همه این موارد شاهد 
فروش برخی مصنوعات عیار پایین، تقلبی و سکه های غیر بانکی در بازار هستیم 
که موجب خسارت فراوان به عموم مردم گردیده است و حتی سکه های تحویلی 
بانک مرکزی در بازار به دلایل واهی به قیمت سکه غیر بانکی از مردم خریداری 
می شود و عملًا مسوول پاسخگویی در این حوزه که گردش مالی آن بالغ بر ۳۰۰۰ 
همت است، وجود ندارد. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس 
در مجلس شــورای اسلامی با تأکید بر ضرورت اجرای ضوابط تبصره ۴ ماده ۱۸ 
و اجرای ســامانه تجارت برای همه اصناف از جمله صنف طلا اظهار داشــت: بر 
اساس ضوابط اختصاصی تبصره ۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز برای 
فلزات گران بها و گوهرسنگ ها که در مردادماه ۱۴۰۱ ابلاغ شد، یکی از گروه های 
کالایی مورد تأکید قانون تولیدکنندگان و فروشندگان طلا، سکه و مصنوعات آن ها 
است و انتظارها بر این بود که تمامی اقداماتی که صورت گرفته در این صنف اعم از 
خرید، فروش و نگهداری که در قالب تبصره ۴ ماده ۱۸ تبیین شده است، در سامانه 
جامع تجارت ثبت شــود. سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
افزود: در گام اول انتظار می رفت موجودی ها در سامانه جامع تجارت ثبت شود تا 
شفافیت زنجیره تولید در اولین حلقه که موجودی است، محقق شود و پس از آن 
زمانی که این شفافیت حاصل شد، الباقی مسیر هم با همکاری نهادهای ذی ربط و 

واحدهای صنفی طی شود. 
خضریان تصریح کرد: در این میان مهم ترین مسأله طلافروشان با ثبت میزان 
موجودی طلا و کد ملی خریداران در هنگام فروش است و هرگونه عقب نشینی 
دولت از اجرای این قانون باعث می شــود با عدم احراز هویت دارندگان و معامله 
کننــدگان طلا، اعمال نظارت بر این صنف کــه در برخی موارد به محملی برای 
پولشــویی، معاملات غیر رســمی و تقلب مبدل شده غیر ممکن شود. وی با بیان 
اینکه در صورت استنکاف صنف طلافروشان از قانون، سایر اصناف نیز این حق را 
برای خود قایل خواهند شد که از اجرای قانون استنکاف کنند، گفت: یکی دیگر از 
آثار عقب نشینی دولت از اجرای این قانون در برابر یکی از غیرحیاتی ترین اصناف 
کشور، اعراض دیگر اصناف از پیوستن به سامانه های مهمی همچون سامانه جامع 
تجارت و سامانه مؤدیان است و برخورد غیرهمسان و ناعادلانه با اصناف قطعاً در 
آینده باعث ایجاد حس بی عدالتی در اصناف مختلف کشور می شود و تضییع حقوق 
اصنافی نظیر فروشــندگان لوازم خانگی، داروخانه ها، تایر فروشان و فروشندگان 
کالای اساسی است که با اجرای درست ضوابط مذکور، در مسیر شفافیت با دولت 
و قانون گذار همراهی کردند. نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس شــورای اســلامی تأکید کرد: نظارت بر حُسن اجرای قانون و 
شفافیت و البته مبارزه با ویژه خواری بر اساس قانون بخشی از وظایف کمیسیون 
اصل نود مجلس است و بر این اساس این کمیسیون بر اجرای قانون تأکید کرده و 
نسبت به طرز کار دستگاه هایی که در این امر کوتاهی کنند، از ابزارهای قانونی خود 

استفاده می کند و اجازه عقب نشینی از قانون را به هیچ کسی نخواهد داد.

ســرویس سیاســی -مشاور 
رســانه ای معاونت پارلمانی ریاست 
جمهوری با اشاره به انتصاب حسینی 
به عنوان مشاور فرهنگی رئیس جمهور 
گفت: علت استعفای معاون پارلمانی 
رئیس جمهور، شــکل گیری مجلس 
جدیــد و فضــای متفــاوت آن و 
ضرورت برنامه ریزی جدید متناسب 

با مقتضیات مجلس دوازدهم بود.
ساسان والی زاده درباره استعفای 
معــاون پارلمانی رئیس جمهور اظهار 
کــرد: در خصوص جابجایی در معاونت پارلمانی باید اشــاره کنم که از قبل با 
نزدیک شدن به پایان مجلس یازدهم هماهنگی برای این جابجایی در جریان بود 
و علت آن هم شکل گیری مجلس جدید و فضای متفاوت آن و ضرورت برنامه 
ریزی جدید متناسب با مقتضیات مجلس دوازدهم بود بنابراین رئیس جمهور با 

استعفای آقای حسینی در این جایگاه موافقت کردند.
وی افزود: از طرفی شرایط فرهنگی کشور نیاز به تقویت هرچه بیشتر این 
حوزه راهبردی دارد لذا بنابر تجربیات و ســوابق ارزنده اقای حســینی در حوزه 
جبهه فرهنگی انقلاب وی دعوت آقای رئیس جمهور را پذیرفت که در این حوزه 
نقش آفرین باشد و لذا وی به عنوان مشاور فرهنگی و اجتماعی رئیس جمهور ، 
دولت مردمی سیزدهم را برای تحرک بخشی در حوزه فرهنگ یاری خواهد داد.
والی زاده خاطر نشــان کرد: آقای حســینی در طی ۳۳ ماه تصدی معاونت 
پارلمانی، متر و معیار جدیدی در تحقق تعامل دو قوه مجریه و مقننه شــکل داد 
و با پرهیز از تنش و تقابل، زمینه را پیشبرد سیاست های پارلمانی دولت مردمی 
فراهم ساخت. تحقق لایحه محوری، توسعه دانش پارلمانی، هدایت کنش های 
نظارتی نمایندگان به گونه ای که تنها یک اســتیضاح به اجرا افتاد و یا از ۶۰۰۰ 
سوال ثبت شده که تنها ۹ مورد آن به قانع نشدن نمایندگان منتهی شد گوشه هایی 

از توفیقات این دوره موفق است.

ســرویس سیاســی - »جمع کردن این افتضاحات، لجبازی ها و کینه ها، 
»بزرگ« می طلبد؛ کســی که بزرگی به او بیاید نه اینکه ادای بزرگان را دربیاورد. 
کسانی که به واسطه قرار گرفتن در مناصب گوناگون در این چهل و چندسال بعد 
از انقلاب، ظرفیت و وجاهتی به امانت دارند انگار دیگر امانتداران خوبی نیستند 

و اگر فکر عاجلی نشود این جبهه ضعیف تر خواهد شد.
مســعود پیرهادی ســردبیر روزنامه اصولگرای رسالت، نوشت: دور دوم 
انتخابات، همواره کم فروغ تر و ضعیف تر از دور اول برگزار می شــود؛ حالا در 
شرایطی که دور اول، مشارکت ۲۵ درصدی داشتیم، فاجعه ای در مشارکت مثل 

روز جمعه دور از ذهن و پیش بینی ها نبود.
 اصرار دارم در این نوشــته از »فاجعه« و »بحران« و قدری »تحقیر« استفاده 
کنم بلکه ککمان بگزد؛ شاید تکانی بخوریم و دست از این تغافل ها که غافلمان 
کرده برداریم؛ چه بسا تغییراتی ایجاد کردیم و مسائل را زیر فرش پنهان نکردیم.

 »همــه آمده بودند« این عبارت را معمولا خبرنگاران صداوســیما بعد از 
انتخابات ها، راهپیمایی ها و تشییع پیکر چهره های شاخص می گویند. اصلا چرا 
خجالت بکشــیم؟ الآن هم بگوییم همه آمده بودند؛ همه رأی های تکلیفی؛ این 
درحالی است که از بقیه صنف های رأی دهنده، چشم پوشی می کنم. بیایید فرض 
کنیم همه کســانی که در تهران رأی دادند از باب عمل به واجب و تکلیف بوده 
اســت؛ این گزاره، خیلی وضع را بحرانی تر جلــوه می دهد! بیش از ۹۰ درصد 
تهرانی ها کاری به واجب و تکلیف و تبلیغات در رسانه ها و توصیه بزرگان ندارند 
و این بیش از زنگ خطر است؛ این یعنی زنگ خطر مدت هاست دارد سروصدا 
می کنــد، اما انگارنه انگار.  او افزود: وقتی می نوشــتیم »مردم« یعنی »همه مردم« 
عائله حکومت اند و عده ای ما و نگاهمان را تخریب می کردند باید پاســخگوی 
این فاجعه باشند. حالا باید ثابت کنید »همه« شما خوش بینانه کمتر از یک دهم و 
واقع بینانه، یک بیستم نیستید! این را هم مرور و قبول کنیم سنجه های راهپیمایی 

اربعین و غدیر و قرآن، مربوط به تتمه ایمان مردم به اسلام است نه ما!
 ســردبیر روزنامه رسالت با اشاره به اینکه وقتی می گفتیم یکپارچه سازی 
حاکمیت، یعنی دفع و دفن بخش معتنابه از جامعه، اینجا را دیده بودیم، افزوده 
که وقتی می گفتیم شــما جبهه را »خالص ســازی« نمی کنید بلکه »خالی سازی« 
می کنید، کســی توجه نکرد.  او ادامه داد: در این انتخابات، خیلی ها شکســت 
خوردند. از کسانی که شورای ائتلاف و امثال آن را شورای افتراق کردند و فارغ 
از اینکه بزرگی نکردند و جبهه انقلاب را دچار اختلاف نمودند، حتی نتوانستند 
گزینه های اختصاصی خودشان را وارد مجلس کنند، بگیرید تا کسی که به دنبال 
نماینده صالح برای مردم نبود بلکه در پی ســربازانی مطیع برای خودش بود و 
داشته و نداشته اش را چوب حراج زد. این ها هم دنیا را از دست دادند هم به خاطر 
چشم پوشی از شایســته گزینی و به تبع طراحی ها و بداخلاقی ها و ارتکاب این 
حق الناس بزرگ، بعید است آخرت خوبی هم داشته باشند.  او با انتقاد از عملکرد 
بزرگان اصولگرایان نوشته است: توقع داشتیم که این بزرگان از جبهه انقلاب به 
ایران انقلابی ما و به همه ملت ایران برسند و وحدت و یکپارچگی درست کنند 
نه اینکه ۹۲ درصد واجد شرایط رأی دهنده، مشارکت نکنند و »نه« بگویند.  جمع 
کردن این افتضاحات، لجبازی ها و کینه ها، »بزرگ« می طلبد؛ کسی که بزرگی به او 
بیاید نه اینکه ادای بزرگان را دربیاورد. کسانی که به واسطه قرار گرفتن در مناصب 
گوناگون در این چهل و چندسال بعد از انقلاب، ظرفیت و وجاهتی به امانت دارند 
انگار دیگر امانتداران خوبی نیستند و اگر فکر عاجلی نشود این جبهه ضعیف تر 
خواهد شد. فرد یا افرادی که بی تعارف خلاء حضورشان محسوس است. پیشتر 

مطلبی درباره »فقدان بزرگ« نوشتم و امروز ضرورتش مضاعف است.

ســرویس سیاسی - نماینده مردم شاهین شــهر در مجلس با بیان اینکه 
مجلس دوازدهم باید از حواشی دوری کند گفت: نمایندگان مجلس دوازدهم 

باید بیشتر به سمت افزایش کارآمدی ها باشند.
»حسینعلی حاجی دلیگانی« با بیان اینکه مجلس آینده باید با همراهی دولت 
به دنبال رفع مشــکلات اساســی کشور به ویژه در حوزه معیشتی باشد، اظهار 
کرد: مجلس دوازدهم باید بیشتر روی منافع ملی و نیازهای اساسی و توجه به 
مطالبات اصلی مردم تمرکز کند. وی ادامه داد: منافع کشــور و مصالح عمومی 
ایجاب می کند که همه نمایندگان مجلس آینده از مباحث سیاسی و حزبی، تا 
حدی دوری کرده و به سمت افزایش کارآمدی ها و رفع مشکلات کشور بروند.
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس 
دوازدهم باید از حواشــی دوری کند، افزود: نمایندگان مجلس دوازدهم باید 
بیشــتر به سمت افزایش کارآمدی ها باشند و بتوانند سرمایه اجتماعی را بیشتر 
کنند؛ امیدوارم این گونه باشد و شاهد باشیم که سهم بخش مردمی مردم سالاری 
دینی نظام، افزایش یابد. حاجی دلیگانی با تاکید بر ضرورت توجه به اولویت های 
اساسی کشور در مجلس آینده، اظهار کرد: من در حال تدوین طرحی هستم که 
مطابق با آن، اصلاحاتی در آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی اعمال شود 
تا اولویت های اصلی جامعه و مردم مانند مسایل اقتصادی نظیر مسکن و کاهش 
قیمت کالاهای اساسی و مواردی از این دست، خارج از نوبت در کمیسیون های 

تخصصی مجلس و صحن مجلس رسیدگی شوند.

اظهارات وزیر کار درباره زمان اجرای 
همسان سازی حقوق بازنشستگان و 

کاهش تعدیل نیروی کار

موضع خضریان درباره حواشی بازار طلا

علت استعفای معاون پارلمانی رئیس جمهور چه بود؟

حسینی مشاور اجتماعی و فرهنگی 
رئیس جمهور شد

انتقاد تند روزنامه رسالت از انتخابات مجلس :

جمع کردن این اتفاق، یک آدم »بزرگ« 
می طلبد

حاجی دلیگانی:

مجلس دوازدهم از حواشی دوری کند 

رشیدی کوچی نماینده مجلس :

نظر کارشناسان اقتصادی تعطیلی 
شنبه ها است

ســرویس سیاسی - ســرانجام لایحه اصلاح 
ماده۸۷ قانون مدیریت خدمات کشــوری معروف به 
افزایــش تعطیلات آخر هفته در صحن علنی مجلس 
بررسی شد و دو پیشنهاد نمایندگان در این زمینه رای 

نیاورد.
 این دو پیشنهاد بر افزایش دوباره ساعات کاری 
و واگذار کردن موضوع تعطیلی دومین روز به دولت 
متمرکز بود. اما در گزارش نهایی شــده کمیســیون 
اجتماعی بر تعطیلی جمعه و شــنبه تاکید شده است. 
سلمان ذاکر، عضو کمیســیون اجتماعی مجلس نیز 
خبر داد که سرنوشت این طرح طی جلسات این هفته 

پارلمان مشخص می شود.
بالاخره لایحه اصــلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت 
خدمات کشــوری معــروف به افزایــش تعطیلات 
آخر هفته در صحن علنی مجلس بررســی شــد، اما 
نمایندگان هیچ مصوبه ای در این خصوص نداشتند. 
کلیات لایحه افزایش تعطیلات آخرهفته در ۲۰ اسفند 
۱۴۰۲ به تصویب رســید، اما بــا تصمیم عبدالرضا 
مصری، نایب رئیس مجلس قرار بر بررسی دو شوری 
این لایحه شــد.  بر همین اساس کمیسیون اجتماعی 
تشــکیل جلسه داد و روز پنج شنبه را به عنوان دومین 
روز تعطیلات آخر هفته انتخاب کرد که همین موضوع 
انتقاد بخش خصوصی را به دنبال داشــت. در نهایت 
با بررسی های کارشناسی کمیسیون اجتماعی تصمیم 
بر تعطیلی شــنبه ها به عنــوان دومین روز تعطیلات 
آخــر هفته را گرفت و گــزارش آن را به صحن علنی 
مجلس ارسال کرد.  این در حالی است که هفته گذشته 
برخی نمایندگان عضو کمیسیون اجتماعی از تصمیم 
کمیسیون متبوعشــان در خصوص تعطیلی شنبه ها 
اظهار بی اطلاعی می کردند و همین موضوع تذکر نایب 

رئیس کمیسیون اجتماعی را به دنبال داشت.
 عباس گودرزی، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی 
در جریان بررسی لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت 
خدمات کشــوری در تذکری اظهار کرد: ما موظف به 
رعایت قانون هســتیم و در کمیســیون اجتماعی با 
اکثریت اعضای حاضر مصوب شد روز های پنج شنبه 
و جمعه تعطیل باشد؛ قبل از اینکه گزارش کمیسیون 
در دستورکار صحن قرار بگیرد، رئیس کمیسیون اقدام 
بــه تغییر محتوای مصوبه مبنی بر انتقال روز تعطیل از 
پنج شنبه به شنبه کرده است؛ بنابراین با جمع آوری امضا 
از نمایندگان و در حاشیه صحن روز تعطیلی را به شنبه 

انتقال داده اند که این خلاف آیین نامه است.
 در پاسخ به این تذکر عبدالرضا مصری که ریاست 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی را برعهده داشت، 
گفت: براساس آیین نامه مجلس شورای اسلامی قبل 
از آنکه گزارشــی در دســتور هفته درج نشده باشد با 
تصویب دوسوم اعضای کمیسیون و تایید هیات رئیسه 
گزارش قابل تغییر است، اما زمانی که در دستور هفتگی 
درج می شود دیگر گزارش قابل تغییر و اصلاح نیست 
و ما اجازه نداریم تغییری در آن اعمال کنیم این لایحه 

نیز فرآیند قانونی خود را طی کرده است.
دو پیشنهادی که رای نیاورد

در بررسی جزئیات لایحه افزایش تعطیلات آخر 
هفته، دو پیشنهاد از سوی نمایندگان مطرح شد؛ نخستین 
پیشنهاد را محمدتقی نقدعلی، نماینده خمینی شهر ارائه 
کرد و خواســتار بازگشت به اصل لایحه دولت برای 
عدم تعطیلی شنبه ها و افزایش ساعات کاری در هفته 

به ۴۲.۵ ساعت بود.
 او در تشریح پیشنهاد خود با اشاره به شعار سال 
اظهار کرد: کاهش ساعات کاری و افزایش تعطیلات 
توجیهی ندارد. از سوی دیگر با تعطیلی شنبه ها در عمل 
کشور از پنج شنبه ظهر تعطیل می شود و روز جمعه که 
مخصوص عبادات و اعمال دینی است تحت تاثیر قرار 
می گیرد، چرا در خصوص طرح مذکور از کمیسیون 
فرهنگی نظرخواهی نشده؟ یکی از کمیسیون هایی که 
باید به صورت محوری نظر می داد کمیسیون فرهنگی 
مجلس بوده است.  محمد وحیدی در مخالفت با این 
پیشنهاد تاکید کرد: اگر ما به جای پنج شنبه تعطیلی را به 
روز شنبه ببریم میزان خسارت اقتصادی در هفته تا ۱۰ 

میلیارد دلار در سال کاهش می یابد.
 از ســوی دیگــر روح الله متفکــرآزاد به عنوان 
موافق این پیشنهاد با اشاره به مشخص نشدن روز دوم 
تعطیلات آخر هفته در لایحه دولت خاطرنشان کرد: در 
لایحه دولت گفته نشده بود که چه روزی تعطیل شود، 
اما در مصوبه کمیسیون ذکر شده که روز تعطیلی شنبه 
باشد بهتر است که با توجه به بحث های کارشناسی که 
این موضوع نیاز دارد تصمیم گیری در خصوص روز 
تعطیلی به دولت ســپرده شود تا کارشناسان بتوانند به 

شکل مفصل این موضوع را بررسی کنند.
 سپس حســین گودرزی، سخنگوی کمیسیون 
اجتماعــی مجلس نیز به عنوان نماینده کمیســیون با 
پیشــنهاد بازگشــت به اصل لایحه مخالفت کرد، اما 
نماینده دولت از این پیشنهاد حمایت کرد. در نهایت 

نمایندگان مجلس با این پیشنهاد مخالفت کردند.
 در ادامه بررســی لایحــه اصلاح ماده ۸۷ قانون 
خدمات کشوری، دومین پیشنهاد از سوی حسینعلی 
حاجی دلیگانی، نماینده شاهین شــهر در مجلس ارائه 
شــد و او خواستار عدم کاهش ساعات کاری ادارات 
و استمرار ۴۴ ساعت کار در هفته بود و از سوی دیگر 
معتقــد به تعیین دومیــن روز تعطیلات آخر هفته در 
دولت بود که این پیشــنهاد نیز از سوی نمایندگان رد 
شــد. این در حالی اســت که بر اساس لایحه دولت، 
ســاعت کاری به ۴۲.۵ ساعت کاهش پیدا می کرد و از 
سوی دیگر تعیین دومین روز تعطیلات آخر هفته نیز 
بر عهده دولت بود. اما با تغییرات اعمال شده از سوی 
کمیسیون اجتماعی، ساعت کاری به ۴۰ ساعت در هفته 
کاهش یافته و دومین روز تعطیلات آخر هفته نیز شنبه 

تعیین شده است.
چه زمانی رای گیری می شود؟

سلمان ذاکر، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
با اشاره به تذکر نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مبنی 
بر اینکه بعد از جلسه کمیسیون و در حاشیه صحن با 
جمع آوری امضا از نمایندگان روز تعطیلی را به شنبه 
انتقال داده اند، گفت: ما به حرف های ایشــان اعتراض 
کردیم. ایشــان یا در جلســه نبودند یا دقت خوبی به 
موضوعات نداشتند. در کمیسیون اجتماعی مباحث 
مختلف اقتصــادی، سیاســی، اجتماعی و فرهنگی 
مطرح شــد. البته به صورت قطعی مشخص نشد که 
تعطیلات آخر هفته جمعه و شنبه یا پنج شنبه و جمعه 
باشد. اما کارشناســان اقتصادی اعلام کرده بودند که 
تعطیلات آخر هفته جمعه و شنبه باشد تا تعطیلاتمان 
با دنیا تناسب بیشتری پیدا کند.  او افزود: شاهد بودیم 
که مجلس به نظرات کمیســیون احترام گذاشــت و 
پیشنهاد های برخلاف نظر کمیسیون، هیچ کدام رای 

نیاورد. بر این اســاس پیشنهاد افزایش ساعت کاری 
به ۴۲.۵ ســاعت که دولت از آن حمایت می کرد، رای 
نیاورد. همچنین اینکه انتخاب دومین روز تعطیلات 

آخر هفته را دولت مشخص کند نیز رای نیاورد.
 این عضو کمیســیون اجتماعی مجلس تصریح 
کرد: تنها چند پیشنهاد جزئی از لایحه افزایش تعطیلات 
آخر هفته باقی مانده است و به نظر می رسد این لایحه 
در جلسات هفته جاری مجلس به تصویب می رسد. 
البته باید کلمه کارمندان دولت به کارکنان دولت تغییر 
پیدا کند، چون کارمندان به افرادی که استخدام رسمی 
هستند، گفته می شود. اما کارکنان شامل همه کسانی که 
به صورت شرکتی و ساعتی کار می کنند، می شود.  ذاکر 
با بیان اینکه نظر نمایندگان بر تعطیلی شــنبه ها است، 
اظهار کرد: در گزارش کمیســیون اجتماعی شنبه به 
عنوان دومین روز تعطیلی آخر هفته مشــخص شده 
و به نظر می رســد در صحن نیز نمایندگان مجلس به 

تعطیلی شنبه ها رای بدهند.
مجلس پشت تعطیلی شــنبه ها محکم 

بایستد
جلال رشیدی کوچی، عضو کمیسیون شورا ها و 
امور داخلی کشور با اشاره به بررسی لایحه اصلاح ماده 
۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری موسوم به لایحه 
افزایــش تعطیلات آخر هفتــه، گفت: بر روی لایحه 
افزایش تعطیلات آخر هفته از سوی مرکز پژوهش ها 
و در کمیســیون اجتماعی کار تخصصی انجام شده و 

می تواند بر اقتصاد کشور اثرگذار باشد.
 او بــا انتقــاد از برخی اظهارنظر ها در خصوص 
تعطیلی شنبه به عنوان دومین روز تعطیلات آخر هفته، 
ادامه داد: یکسری حرف های کلیشه ای عنوان می شود. 
اگر بخواهیم با این حرف ها طرح تخصصی را خراب 
کنیم؛ به کشورمان، اقتصادمان و مردممان ظلم کرده ایم. 
اینکه بگوییم باید پنج شنبه و جمعه تعطیل باشد حرف 
درستی نیست و کار تخصصی به ما می گوید اگر جمعه 
و شنبه تعطیل باشد، به نفع اقتصاد کشور است و عقل 
هم همین را می گوید. اما متاسفانه یکسری می خواهند 
فضــا را به این ســمت ببرند.  ایــن نماینده مجلس 
خاطرنشان کرد: مگر ما می خواهیم تعطیلی جمعه را 
برداریم که می گویند در مذهب و آیین اســلام ما آمده 
است. کشور های اسلامی جمعه و شنبه و بعضا شنبه 
و یکشنبه تعطیل هستند؛ بنابراین نباید با این حرف ها 

این فرصت را از کشور گرفت.
 رشــیدی کوچی با اشــاره به پیشنهادی مبنی بر 
افزایش ساعت کاری در طول هفته اظهار کرد: همین 
الان هم ۴۴ ساعت کار بازدهی ندارد. در ایام کرونا به 
ما ثابت شد که خیلی از ادارات عریض و طویل عملا 
کارآیی ندارند و می توان ســاعت کاری آن ها را کم و 
آن ها را جمع و جور تر کرد.  او تاکید کرد: بنابراین باید 
مجلس بر تعطیلی شنبه ها محکم بایستد و روز گذشته 
نیز در رای گیری ها شــاهد بودیم که اکثریت مجلس 
موافق تعطیلی شنبه ها به عنوان دومین روز تعطیلات 
آخر هفته هستند؛ بنابراین فضا به این سمت است که 

تعطیلات آخر هفته جمعه و شنبه باشد.
نظر کارشناســان اقتصــادی تعطیلی 

شنبه ها است
همچنین حسن لطفی، عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس با اشاره به رد پیشنهادی مبنی بر افزایش ساعت 
کاری کارمندان دولت در جریان بررسی لایحه افزایش 
تعطیلات آخر هفته، گفت: بر اســاس ماده ۸۷ قانون 
مدیریت خدمات کشــوری کارمندان دولت باید ۴۴ 
ساعت در هفته کار کنند. دولت در لایحه اصلاح این 
ماده ۴۴ ساعت را به ۴۲.۵ تقلیل داده بود. اما کمیسیون 
با کار کارشناسی با مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات 
۴۲.۵ ساعت دولت را به ۴۰ ساعت کاری در هفته تقلیل 
داد و این موضوع مورد پذیرش دولت هم بود و نیز با 
افزایش ساعت کاری کارمندان در طول هفته مخالفت 
شد.  او ادامه داد: بحث هایی در مورد اینکه پنج شنبه ها 
تعطیل باشــد یا شنبه ها مطرح می شود. اما باید توجه 
کرد که تعطیلات ما در حال حاضر ۴ روز با دنیا فاصله 
دارد. در کشورمان ما دو روز در هفته تعطیل نیستیم که 
سایر کشور ها تعطیل هستند و دو روز در هفته ما تعطیل 
هستیم که آن ها تعطیل نیستند. کارشناسان اقتصادی 
نظرشــان این است که شنبه ها تعطیل شود که حداقل 
یک روز از تعطیلاتی که ما با دنیا اختلاف داریم کاسته 

شود تا بازرگانان و تجار ما دچار چالش نشوند.
 این عضو کمیســیون اجتماعی یادآور شــد: به 
هر حال اینکه شــنبه تعطیل باشد یا پنج شنبه بستگی 
به نظر دولت و نمایندگان مجلس دارد. البته کمیسیون 
اجتماعی پیشنهاد تعطیلی شــنبه ها به عنوان دومین 
روز تعطیــلات آخر هفتــه را داده، اما در صحن باید 

تصمیم گیری شود.

یک نماینده مجلس ، گفت: اینکه بگوییم باید پنج شنبه و جمعه تعطیل باشد حرف درستی نیست و کار تخصصی به ما می گوید اگر جمعه و شنبه 
تعطیل باشد؛ به نفع اقتصاد کشور است.

 

سرویس سیاسی - خلق پول درون زا عامل 
تورم در اقتصاد اســت و مثل روز داریم می بینیم. 
آیا به همان اندازه خلق نقدینگی ، تولید کشــور 

بالا رفته است؟
مهــدی طغیانی، ســخنگوی کمیســیون 
اقتصــادی مجلس با بیــان اینکه خلق پول عامل 
تورم است گفت: صبح به صبح که از خواب بلند 
می شــویم ۶-۷ هزار میلیارد به نقدینگی کشور 

اضافه می  شود.
 بخــش هایی از اظهارات وی درنشســت 

فراکسیون گام دوم انقلاب به شرح زیر است:
 بیخــود وارد بحث های غیرعلمی و پیش پا 
افتاده ســطحی که مثلا منشا تورم نرخ ارز است 
نشــویم؛ اینها در بحث های علمی تعیین تکلیف 
شــده اســت. خلق پول درون زا عامل تورم در 

اقتصاد است و مثل روز داریم می بینیم.

 تــورم در کوتاه مدت همــان جرقه در انبار 
کاه است ولی انبار کاهی که خلق پول آن با همین 

بی انظباطی ها انجام شده است.
 صبح به صبح که از خواب بلند می شــویم 
۶-۷ هزار میلیارد به نقدینگی کشــور اضافه می   

شود.
 آیــا به همان اندازه خلــق نقدینگی، تولید 

کشور بالا رفته است؟

نماینده مجلس :

صبح به صبح که از خواب بلند می شویم ۶-۷ هزار میلیارد به نقدینگی 
کشور اضافه می  شود

ما موظف به رعایت قانون هستیم و در کمیسیون اجتماعی با اکثریت اعضای حاضر 
مصوب شد روز های پنج شنبه و جمعه تعطیل باشد؛ قبل از اینکه گزارش کمیسیون در 
دستورکار صحن قرار بگیرد، رئیس کمیسیون اقدام به تغییر محتوای مصوبه مبنی بر 
انتقال روز تعطیل از پنج شنبه به شنبه کرده است؛ بنابراین با جمع آوری امضا از نمایندگان 
و در حاشیه صحن روز تعطیلی را به شنبه انتقال داده اند که این خلاف آیین نامه است.
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